
Győr-Moson-SopronVármegyei
Horvát Nemzetiségi Önkormányzat
Közgyűlése

MOK/54-8/2025.

JEGYZŐKÖNYV

Készült: a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Onkonnányzat
Közgyűlesének 2025. junius 4-én a Vármegyeháza Győr, Városház tér 3. földszinti
kistárgyalójában 13.30 órakor tartott rendkívüli üléséröl.

Jelen vannak: Megyimóri Dóra, Payrits Mariann, Pilsits Mária, Rádler Józsefné,
Schmatovichné Radits Klaudia Eva.

Jelen vannak mé az ülésen: Szanyiné dr. Vitinger Mónika, az Önkormányzati, Jogi és
Gazdasági Iroda vezetöje, dr. Körmendy Bemadett, Sulyokné Gombolai Zita, az
Önkormányzati, Jogi és Gazdasági Iroda munkatársai.

PilsitsMária aköz űlés elnöke
Köszöntötte a közgyűlés megjelent tagjait és a hivatal képviselőit. Távolmaradását elözetesen
jelezte Grubits Ferenc és Tóth-Novák Renáta képviselő.
Megállapította, hogy a közgyűlés határozatképes, mivel 5 fő képviselö jelen van Az egyszerű
szótöbbségi szavazáshoz 3 szavazat, a minősített szótöbbséghez 4 szavazat szükséges.
Jegyzökönyv hitelesítőnek Megyimóri Dórát, a közgyűlés tagjátjavasolta.

A testület egyhangúlag elfogadta, hogy Megyimóri Dóra, a közgyűlés tagja legyen a
jegyzőkönyv hitelesítő.

PilsitsMária aköz űlés elnöke
A képviselők a napirendi javaslatot tartalmazó meghívót megkapták.
Szavazásra bocsátotta a napirendijavaslatot.

A testület 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi napirendet fogadta el:

1. Támogatási kérelmek elbírálása.
EIőadó: Pilsits Mária, elnök

2. Időközi beszámoló a két ülés között megvalósított programokról.
Előadó: Pilsits Mária, elnök

3. Egyebek.

NAPIREND TÁRGYALASA

1. na irendi ont
Támo atási kérelmek elbírálása.
Előadó: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke



Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Ismertette a beérkezett támogatási kérelmeket:
. Nakovich Mihály Altalános Iskola és Óvoda; kópházi hittan tábor; igényelt támogatási
összeg: 200.000 Ft
. Sopronhorpács Horvát Nemzetiségi Önkormányzata; 2025. 06. 15-i szakmai kirándulás
Lendvára; igényelt támogatási összeg: 175.300 Ft
. Soproni Horvát Kulturális Egyesület; 2025. 06. 27-én Horvát est a Rejpál házban;
igényelt támogatási összeg: 170.000 Ft
. Sopron Horvát Nemzetiségi Önkonnányzata; XXIII. Soproni Horvát Napok
2025. 06. 27. -29. között; igényelt támogatási összeg: 300. 000 Ft

1.1. Nakovich Mihál Általános Iskola és Óvoda' kő házi hittan tábor.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke
Ismerteti a kérelmet:

A tanév végén ismét megrendezzük a már hagyománynak számító tematikus hittan táborunkat,
ami egyre nagyobb népszerűségnek örvend a tanulók körében. Az idei tábor mottója "A remény
útján". A tervezett programok között szerepel többek között a győri székesegyház megtekintése
idegenvezetéssel, különös tekintettel a könnyező Szűz Mária kegyképére, ahova a horvát
zarándokok évtizedek óta ellátogatnak. A szemináriumi épület megtekintése, az Apor Vilmos
Múzeum és kiállítás megtekintése, valamint a Szent László Látogatóközpont. Megnézzük a
Kovács Margit állandó kiállítást, az útiköltségre kérjuk a támogatást. 200. 000 forint, árajánlatot
csatoltak, 182. 000 + áfa, akkor megvan a nyilatkozat is, úgyhogy egyszer akkor szállítási
költség.
Tehát úgy jön össze a költségmegoszlás, hogy a bevételi oldal 140. 000 saját eröpályázati
támogatás 231. 140, ez összesen 371. 890. Akiadási oldal étkezés 125. 750, pályázati támogatás
231. 140, kézműves foglalkozás anyaga 15.000 forint, tehát így is összejön a 371. 890 Ft.

Aképviselők egyetértettek ajavaslattal.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslatot.

A testület 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

21/2025. 1.04. HNH
1. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése

vállalja, hogy - társfinanszírozásban - 200.000,- Ft-ot biztosít a Nakovich Mihály
Altalános Iskola és Ovoda részére a kópházi hittan tábor szervezési költségének
fedezetére, a 2025. évi költségvetése terhére. A program a Győr-Moson-Sopron
Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal közösen kerül megrendezésre.

2. A társfínanszírozással nyújtott támogatás nem tartalmazza a reprezentációs
költségeket. Amennyiben a benyújtott számla alapján reprezentációs adófízetési
kötelezettség keletkezik, annak kifizetése a támogatási kérelem benyújtójának
kötelezettsége.



Határidő: 2025. június 04.
Felelős: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke

1.2. So ronhor ács Horvát Nemzetisé i Önkormán zata'
kirándulás Lendvára.

2025. 06. 15-i szakmai

PilsitsMária aköz űléselnöke
Ismerteti a kérelmet:
A Sopron Horvát Nemzetiségi Önkormányzat minden évben kirándulást szervez tagjainak és
segítőjének. Az idei évben, június 15-én a szlovéniai Lendvára tervezzük a kirándulást. A
kirándulás során megnézzük a lendvai várat, a színházas zsinagógát, esemyőmúzeumot,
Szentháromság kápolnát, vináriumtomyot, valamint az orchidea farmot. Az önkormányzat
fizeti a szállítási költségeket, a belépőket, valamint a vacsorát. A napközbeni ellátás költségeit
mindenki maga fizeti. A kiránduláson 20 fő vesz részt. A költségvetése 435. 300. 000 forint,
abból szállítasi költség 175. 300, belépők tárlatvezetése 120 ezer, vacsora 140 ezer, tehát
összesen 435. 300, a sajat erő 260 ezer pályázati támogatás 175. 300, vagyis itt a szállítási költség
isl75. 300forint

A képviselök egyetértettek ajavaslattal.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslatot.

A testület 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

22/2025. VI.04. HNH
1. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése

vállalja, hogy - tarsfinanszírozásban - 175. 300, - Ft-ot biztosít a Sopronhorpacs
Horvat Nemzetiségi Önkormányzata részére a 2025. 06. 15-i szakmai kirándulás
Lendvára program szervezési költségének fedezetére, a 2025. évi költségvetése
íerhére. Á program a Győr-Moson-Sopron Várme^ei Horv'áí Nemzetiségi
Önkormányzattal közösen kerül megrendezésre.

2. A társfinanszírozással nyújtott támogatás nem tartalmazza a reprezentácíós
költségeket. Amennyiben a benyújtott számla alapján reprezentációs adófizetési
kötelezettség keletkezik, annak kifizetése a támogatási kérelem benyújtójának
kötelezettsége.

Határidő: 2025. június 04.
Felelős: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke

1.3. So roni Horvát Kulturális E esület- 2025.06.27-én Horvát est a Re' álházban.
Ismerteti a kérelmet:

Egyesületünk 500. 000 Ft pályázati támogatást nyert a működési kiadásokra Egyesületünk
mÍnden évben csatlakozik a Soproni Horvát Napok rendezvénysorozatához, ebben az évben is
részt vállalunk a szervezésben és lebonyolításban. Énekkarunk, a Starci is fellép a programon,
programot záró gálánjúnius 27-én a Reipálház udvarán horvát estet rendeziink. Ez a program
nyitott a városlakók elött is. Az est fellépöi a horvátok körében népszerű Tamburasi Bez Imena.



Az estet az egyesületi tagok kérésére táncház színesíti, melyet Korláth Martina vezet. A
szünetekben Parizsek Mária kíséretével a Starci énekkar gradistyei dalokat énekel. A fenti
program megvalósítása érdekében pályázunk. Tagjaink és a szereplők részére pogácsát, zsíros
kenyeret, üdítőt biztosítunk, az egyesületi tagok süteménnyel, itallaljámlnak hozzá az esthez.
Mi biztosítjuk apoharakat, szalvétákat, tálcákat. Akapott árajánlat alapján élelmiszer alapanyag
bekerülési költsége 30.000, a zenekar és a táncház költsége 280 ezer. Az est költsége összesen
330 ezer. A fenti összegből egyesületünk 140 ezer forint önrészt biztosít. A vármegyei horvát
önkonnányzattól 170 ezer forint támogatásra pályázunk. Van egy költségmegosztás, tehát
330. 000 a kettő, akkor a kiadási oldalon van a zsíros kenyér, töpörtyű, stb. az 30.000, önerős a
sütemény, illetve az eldobható tányérok poharak, Tamburasi Bez Imena 280.000. Akkor a
bevételi oldalnál a zsíros töpörtyűsre 30. 000 Ft-ot kémek, az önerő 20 ezer, akkor a táncházra
és a tamburazenélésre, pályázati támogatás 140, és saját költség 140. Tehát egyszer kémek 30
ezret és egyszer kémek 140. 000 Ft-ot, tehát egyszer van élelmiszer, és akkor egyszer meg van
zeneszolgáltatás.
Itt van a zárajánlat a zenélésre, illetve a táncházra, és akkor itt van egy árajánlat, 30. 000 Ft a
CBA-ból.

A képviselők egyetértettek ajavaslattal.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

Rádler Józsefné érintettsége miatt nem vesz részt a szavazásban.

A testület 4 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

23/2025. 1.04. HNH
1. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése

vállalja, hogy - társfínanszírozásban - 170. 000, - Ft-ot biztosít a Soproni Horvát
Kulturális Egyesület részére a 2025. 06. 27-én Horvát est a Rejpál házban rendezvény
szervezési költségének fedezetére, a 2025. évi költségvetése terhére. A program a
Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal közösen
kerül megrendezésre.

2. A társfínanszírozással nyújtott támogatás nem tartalmazza a reprezentációs
költségeket. Amennyiben a benyújtott számla alapján reprezentációs adófízetési
kötelezettség keletkezik, annak kifízetése a támogatási kérelem benyújtójának
kötelezettsége.

Határidő: 2025. június 04.
Felelős: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke

1.4. So ron Horvát Nemzetísé i Önkormán zata* XXIII. So roni Horvát Na ok
2025. 06.27. -29. között.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke
Ismerteti a kérelmet:

Onkormányzatunk megalakulása óta minden év június utolsó hétvégéjén rendezi meg
Sopronban a horvát napokat. A rendezvény nem csak a horvátok körében népszeríí, hanem a



városlakók is szívesen látogatják. Ebben az évben június 27, 28 és 29-én tervezünk
programokat.
Június 27-én a Reipál ház udvarán a Tamburasi Bez Imena közreműködésével horvát estet tart
a kulturális egyesület.
Június 28-ánamegyeházán délelött magyar és horvát (Dr. sc. Domagoj Nikolics) professzorok
tartanak előadást, egy téma két nézöpontból. Délután a Reipál házban "Regionális
tanulmányok" könyv bemutatója lesz, majd Dr. Tóth Imre tart elöadást legújabb kutatasáról.
Június 29-én a Szent Mihály templomban jubileumi mise lesz, utána pedig a Mária szobomál
felállított színpadon gála veszi kezdetét, ahol a kópházi és a soproni csoportok mutatkoznak be.
A horvát napok költsége elöreláthatólag 1. 124. 200 Ft, a fellépök részére udítöi szendvics
alapanyag 50. 000 Ft. Á vendég előadók szállás és útiköltségel60000Ft, aRegionális
tanulmanyok könyv kiadása 300.000 forint, a fellépő gyerekek részére édesség, üdítő, víz, apró
ajándék vásárlása 30.000 Ft, rendezvény legnagyobb költsége a színpad és a hangosítás,
584.200. Az önkormányzat 2 millió 376 ezer forint támogatást kapott az államtól. A Reipal-ház
közüzemi költségei nagyon magasak, a kapott támogatás jó részét arra fordítjuk, a színpad és
hangosítás költségeinek finanszírozásához pályázunk 300 ezer forint támogatásra
Van'50 ezerröl árajánlat a CBA-ból, akkor van egy 30 ezres is, és akkor van egy költségvetés,
rendesen 1. 124. 200, megvan a nyilatkozat, és ebböl kettő van. Meg a hangosításról is van egy
árajánlat, bruttóban 584200. Úgyhogy ez is megfelel a követelményeknek.

A képviselők egyetértettek ajavaslattal.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot.

A testület 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

24/2025. VI.04. HNH
1. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyülése

vállalja, hogy - társfmanszírozásban - 300. 000, - Ft-ot biztosít a Sopron Horvat
NemzetiségfÖnkormányzata részére a 2025.06.27.-29. közötti XXIII. Soproni Horvát
Napok szervezési költségének fedezetére, a 2025. évi költségvetése terhére. A
program a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal
közösen kerül megrendezésre.

2. A társfínanszírozással nyújtott támogatás nem tartalmazza a reprezentációs
költségeket. Amennyiben a benyújtott számla alapján reprezentáctós adófízetési
kötelezettség keletkezik, annak kifizetése a támogatási kérelem benyújtójának
kötelezettsége.

Határidő: 2025. június 04.
Felelős: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke

2. na irendi ont
Időközi beszámoló a két ülés között me alósított ro ramokról.
Előadó: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke



Pilsits Mária a köz űlés elnöke

A közgyűlés döntött arról, hogy - társfínanszírozásban -309.200,- Ft-ot biztosít NABIT
NONSTOP Alapítvány részére a Bezenyén a 2025. 05. 08. -10. között a horvátországi
testvériskola fogadása program szervezési költségének fedezetére, a 2025. évi költségvetése
terhére. A program a Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal
közösen kerül megrendezésre. Az elszámolás megtörtént.

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a beszámolót.

A testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

25/2025. VI.04. HNH
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése
elfogadja az alábbi beszámolót:
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Őnkormányzat
társfmanszírozásban - 309. 200, - Ft-ot biztosított NABIT NONSTOP AIapíh^ány részére a
Bezenyén a 2025. 05. 08. -10. között a horyátországi testvériskola fogadása program
szervezési költségének fedezetére, a 2025. évi költségvetése terhére. A program a Győr-
Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzattal közösen kerül
megrendezésre. Az elszámolás a Vármegyei Önkormányzat felé megtörtént.

Határidő: 2025. június 04.
Felelős: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke

Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Május 4-én rendezte a Győr Vármegyei Egyházközség a Gradistyei Horyátok hagyományos
zarándoklatát Győrben a Székesegyházban. A zarándoklaton a két vármegye horvát hívei vettek
részt. A szentmisén az undi Veseli Gradisóanci Egyesület tamburazenekara zenélt, és a Biseri
énekkar énekelt. A mi vármegyei Közgyűlésünk társfinanszírozásban támogatta a rendezvényt
100. 000, -Ft. összegben.

Május 10-én Garán tartotta éves közgyűlését a SAVEZ, a Magyarországi Horvátok Egyesülete.
Az ülésen a vánnegyei tagok részt vettek.

Május 16-án a hidegségi Horvát Nemz. Önkonnányzat 20 fővel ellátogatott a győri
Szemináriumba, az Apor Vilmos Múzeumba, és a Székesegyházba. A látogatást a hidegségi
önkonnányzat szeryezte.

Május 18-án a Peresznyei Horvát Múzeumban múzeumi napot rendeztek. Közgyűlésünk
képviselöi részt vettek a rendezvényen.

Május 31. -én Kópházán a Horvát Onkormányzat folklór estet rendezett. Fellépett a Kópházi
Folklór Csoport, és egy horvátországi kultúrcsoport is.



Me imóriDóraké viselő

Kimlén megvalósult az iskola energetikai felújítása, az épület átadásán a horvát énekkar
szerepelt, és a horvátul tanuló gyerekek is felléptek tánccal.
Május 18-án volt a harangszentelés.
Június 1-jén volt a Hősök Napi ünnepség.

Schmatovichné Radits Klaudia Éva ké viselő
Bezenyei programok:
Semkovacban voltunk, a tamburazenekar 20 éves évfordulóján.
Donja Dubrova, az iskolások voltak a horvát testvériskolai kapcsolatnál.
A Jorgovan tartott egy egész estés koncertet.

Pa rits Mariann ké viselő
Én részt vettem egy keresztút szentelésen Dalmáciában, ahol Dr. Bajvid Ferenc volt az egyik
kezdeményezö, Kralli Mária adott hozzá anyagot, és a Tasner Anikó festette a stációkat.

Egyéb hozzászólás nem hangzott el.

PilsitsMária aköz űlés elnöke
Szavazásra bocsátotta a beszámolót.

A testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

26/2025. VI.04. HNH
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése
elfogadja a "vármegyei horvát eseményeken történtekről szóló szőbeli eloterjesztést, mely
horvát nemzetiségi rendezvény megvalósulásáról és annak megvalósításában a Győr-
Moson-Sopron Varmegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat tevékeny hozzajáryl ásaról

(Megyimóri Dóra, Pilsits Mária, Radler Józsefné, Schmatovichné Radits Klaudia Eva,
Tóth-Novák Renáta, Grubits Ferenc, Payrits Marianna részvétele) számol be.

Határidő: 2025. június 04.
Felelős: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke

3. na irendi ont
Eeyebek.

PilsitsMária aköz űléselnöke
Van-e valakinek hozzászólása az egyebekhez?

Pa ritsMariannké viselő
Én szeretnék felvetni egy kérdést, mert igazából csak a megyei nemzetiségi önkormányzat
tagjainak a véleménye, illetve támogatása lenne szükséges, mert hogy a történethez
hozzátartozik az, hogy Kópházának az új papjával beszélve én megkérdeztem töle, hogy ha
jörme egy horvát pap Kópházára, akkor engedélyezné-e azt hogy ö misezzen? Erre ö azt
mondta, "hogy wm, merthogy ö a pap, és hogy ez az ő dolga. És hogy a Kolics ugye Undon is
misézikmeg Sopronban is, de hogy már lassan az ö egészsége sem, tehátmost se tudottpéldául
eljönni Szentkirályi Zarándoklatra Szombathelyre. És az merült fel, az az ötlet, hogy



gondolkodhatunk-e ajövőben. Tehát hogy ez most nem holnap valósuljon meg, csak egyáltalán,
mint ötlet, meg hogy hogy építsük föl, mert hogy nincs horvát pap, és akik vannak, azok is
egyre idősebbek. Igen, tehát az eisenstadti püspök pedig mindig mondja meg az ottani, tehát az
ő lehetöségukhöz mérten támogatnának minket. Tehát, hogy mi lenne, hogyha gondolkodnánk
egy utazó olyan papban, aki mondjuk bizonyos időpontokon, bizonyos falvakban horvátul
misézne, és akkor nyilván a kömyék is tudna odajönni, ha ez tudott lenne, vagy ha mondjuk az
egyiket lekéstem, mert nyaraltam, akkor el tudok menni a másik helyre. Tehát, hogy ehhez ugye
nekünk ki kéne kémi, tehát először is ebben nekünk egyet kell értenünk. Kettő ki kéne kémi a
püspöknek az engedélyét, és utána kapcsolatba lépni az eisenstadt-i püspökkel. Na most nyilván
ez nem öt perc alatt fog elintéződni, de kéne előre gondolkodnunk, mert csökkermek a
horvátjaink, és nem lesz horvát pap.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Polgánnester koromban, mikor a Horváth Pali atya gondjai voltak, én tudtam, hogy úgy mentem
el az akkori püspökhöz Győrbe, nem egyedül mentem, voltunk hatan vagy hányan, és engem
fölkészítettek akkoriban a megyeházán, vigyázz, te mint polgármester az egyház dolgaiba nem
szólhatsz bele. En nem is szóltam bele, de ott voltak velem, heten voltunk egyházközségi elnök,
képviselő, mindenki. Es én tényleg csak azt mondtam a püspök úmak, hogy nagyon nagy a
plébániánk, van X üres szoba, azt mondtam, jöjjön a Németh Atya, ő misézze a magyart, meg
intézze körbe a részeket. Pali atya hadd lakjon a plébánián, és csinálja a horvát misét. Először
megkérdezte tőlem, hogy mit keresek én ott. Mondom azért, mert mondom, a Pali atya délelőtt
10 órakor kihirdette, hogy ezentúl ő befejezte, és mondom, jöttek az öreg nénik prosecióval a
házamban, ő nem tud magyarul gyónni, ö nem tud magyarul imádkozni, őneki utolsó kenetet is
horvátul akarja. Na, ezért vagyok itt. Hát erre azt kaptam választ, maga nem jár templomba,
hogy fogjam be a számat. Azt mondtam neki, ahhoz Önnek semmi köze, az az én magánügyem.
Es ott volt az egyházközség képviselője, ott volt az idős Pajrits Ferenc. Ö azt mondta neki
alkotmányosjoga, hogy a gyerekeit, az unokáit horvátul keresztelje és a többi. Akkor más nem
tudott, azt mondta, hogy a Pali atya nem számolt el. Erre fölugrott az egyház pénzével, erre
fölugrott a Sinkovits Jóska, aki pénztáros volt, azt mondják Ne mondja nekem, az püspök úr,
én vagyok a pénztáros! Azt mondja, hát én minden évben elszámolok. Akkor már a végén nem
tudott. Es tényleg nem tudtunk. Nekem az volt, azt válaszolta, hogy a plébániához semmi
közünk, hát én se tudok csak hármat számolni, és azt találtam mondani, hát én is hordtam a
téglát, mert az iskolából ki voltunk vezényelve, hogy most építjük a plébániát kalákában, most
mindenki dolgozott ott. Azt mondta, az az egyházközség tulajdona, tényleg az, mert megnéztem
a földhivatalnál, tényleg az egyházé, de így állt hozzá. Tehát nem szabad. Nekünk végig kell
jámi, kezdeni kell a Szarka Atyánál és sorba. Mert ismerem most már a Szarka atyát is, de ott
kell kezdeni, mert van lehetőség, mert nekem a Márkó is megígérte, Marika néni, amikor
szüksége van rám, szóljon és jön. És most se engedték a zarándoklaton. Fölhívtam a Márkot,
mondom tudszjönni, tudok, mert elengednek az apátságból, de a Szarka atya most a régiónak
a horvát referense, és ott kell kezdenünk.

Pa rits Mariann ké viselő

Es a Márk nem tud valami, tehát csak javaslatot lehetne töle kémi, hogy hogy induljunk el
egyáltalán ebben? Mert hogy azért ő bennfentes volt.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Nekem akkoriban a Pali atyánál az Egidius püspök segített. Tehát az világosított el engem.

Me imóri Dóra ké viselő

Ez nálunk is probléma, Kimlén.



PilsitsMária a köz űlés elnöke
Járjuk körbe, mert egyszerűen nem szabad, mert én szenvedöje voltam.

Pa ritsMariannké viselő
Én azt gondolom, hogy mindig van több lehetöség és van B terv, ami azt gondolom, hogy
elkerülendö, tehát hogy az A tervet kell hivatalos utat, de hogyha zárt ajtókat találunk, és
mégiscsak van horvát pap, aki misézne. Tehát hogy igazából, ha van szabadtéri mise akkor
máshol is lehet misézni. Éz nagyon szomorú sors, hogy kiszomlunk esetleg a templomból, és
ne így legyen, adja a Jóisten, hogy meg tudjuk ezt, tehát meg tudjuk győzni az egyházat, hogy
ezt a templomba, és hogy saját papunkkal, de lehet iskolában, lehet kultúrházban lehet sok
helyen, ne így legyen, de lehet. Tehát én azt gondolom, hogyha mi ezt szeretnénk, akkorj.ni ezt
meg kell, hogy valósítsuk. Én sajnos beszélgettem sokat, a Szarka atya se érti. Tehát a Szarka
atya azt kérdezte tölem, hogy ha egyébként tud mindenki magyarul, akkor minek van.
De mi van akkor, hogy pszichológusnak kellene lenni? Az az egyik út, ami a legszebb lenne és
a legideálisabb. De én azt gondolom, hogy ha nekünk az a fontos, hogy osszejöjjünk és
megkapjuk még azt, mert én minden tiszteletem Szarka atya így igyekszik, ahogy a Németh
Antal atya is megtanulta a szöveget, de az nem olyan. Mert a prédikációs nem érzi át, azt, amit
mond igazából. fehát ez ugyanaz, amikor megdobban az ember szíve, amikor belépsz egy olyan
helyszííu-e, ahol horvátul beszélnek, vagy a magyar szó se lóg így, ahol nem is számítasz rá, ez
érzelmi kérdés, és amíg még tudunk beszélni, és amíg még vagyunk, én azt gondolom, és
hogyha van egyébként kapacitás, akkor nekünk ezt támogatnunk kell akár B helyszínen is.

Schmatovichné Radits Klaudia Éva ké viselő
Elmondom nektek röviden, hogy Bezenyén annyira rossz a helyzet, most pedig három napot
kéne megbeszélni, hogy a Benkovics atyának nem lehet, hogy misézzen egyáltalán ygye sem

egész Magyarországon. A Schmatovits atya meg nem mindig van olyan állapotban, hogy
misézni tudjon.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Összefoglalva, tehát mondhatom azt, hogy akkor először a hivatalos utat tartsuk be, a
püspökségre Szarka atyán keresztül, mert ő a felelős a megyében a horvátságert, akkor eloször
oáa, és ha"ott meglátjuk, milyen választ kapunk, tudunk ajánlani, tehát azt leírhatjuk a levélben,
hogy nagyon meg kell azt fogalmazni, meg izé, nehogy valakit megsértsünk, valakibe, hogy
bele ne Íépjünk, hogy nagyon leími, hogy mi tudunk horyát papokatjavasolniis, hogy azért a
lista legyen, hogy kik azok, akik mobilak ésjönnénekhogy márúgy tudjon dönteni, hogy akkor
kiket tudunk hívni. Szerintem a Koli atyát is még be kell ími. De lehet, hogy a püspöknek van
a fejében, aki mondjuk alkalmas lenne, hogy akkor ö legyen egy ilyen feladata, hogy a hónap
szombat-vasámapjain végigjárja azokat a dolgokat, ha egyszer sorolhatnánk.

Javasolja, hogy a közgyűlés hozzon határozatot az alábbiról:

1. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Önkormányzat kéri a Györi Puspökséget,
segítsen azokban ahorvát nemzetiségű településekben, ahol a horvat hívek kérik, hogy
a templomokban horvát nyelvű pap celebrálja a szentmisét. A Horvát Nemzetiségi
Önkormányzatok felajánlják segítségüket a Györi Püspökségnek, hogy segítenek a
horvát papok felkutatásában.

2. Amennyiben erre nincs lehetöség, abban az esetben a Györ-Moson-Sopron Vármegyeí
Horvát'Önkormányzat kéri, vizsgáljuk meg, azt a lehetöséget, hogy esetleg horvát
nyelvű "utazó pap" tarthassa meg a horvát nyelvű szentmisét, liturgiát szombat-
vasámaponként a horvát falvakban.



Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta ajavaslatot.

A testület 5 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:

27/2025. 1.04. HNH
3. A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Önkormányzat kéri a Győri

Püspökséget, segítsen azokban a horvát nemzetiségű településekben, ahol a horvát
hívek kérik, hogy a templomokban horvát nyelvű pap celebrálja a szentmisét. A
Horvát Nemzetiségi Onkormányzatok felajánlják segítségüket a Győri
Püspökségnek, hogy segítenek a horvát papok felkutatásában.

4. Amennyiben erre nincs lehetőség, abban az esetben a Győr-Moson-Sopron
Vármegyei Horvát Önkormányzat kéri, vizsgáljuk meg, azt a lehetőséget, hogy
esetleg horvát nyelvű "utazó pap" tarthassa meg a horvát nyelvű szentmisét,
liturgiát szombat-vasárnaponként a horvát falvakban.

Határidő: 2025. június 04.
Felelős: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke

Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Az Országos Horvát Önkonnányzathoz minden évben nyújtunk be pályázatot, melyhez a
települési horvát önkonnányzatok és a vármegyei horvát önkonnányzat is fejenként 100.000 Ft
önerövel jáml hozzá. Erről már döntöttünk a márciusi ülésen. Ehhez a települési horvát
önkonnányzatok megküldték az idei programjaikat.
A Győri horvát önkormányzat azonban nem fízette be ezt az összeget és nincs is kézzelfogható
programjuk az idei évre.
Annak érdekében, hogy a pályázatot be tudjuk adnijavasolom, hogy a hiányzó 100.000 Ft-t a
vármegyei horvát önkormányzat fizesse be, a győri horvát önkormányzatot pedig kimarad ebből
a pályázatból.

A képviselők egyetértettek ajavaslattal.

Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Szavazásra bocsátotta a határozatijavaslatot.

A testület 5 igen, egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta:

28/2025. 1.04. HNH
A Győr-Moson-Sopron Vármegyei Horvát Nemzetiségi Önkormányzat Közgyűlése úgy
dönt, hogy az Országos Horvát Önkormányzathoz a horvát nemzetiségi önkormányzatok
együttműködési megállapodása alapján benyújtott pályázat esetén a szükséges önrészhez
a pályázatban részt venni nem kívánő Győr Megyei Jogú Város Horvát Önkormányzata
helyett a 100.000 Ft önrészt a vármegyei horvát önkormányzat 2025. évi költségvetéséből
biztosítja.

Határidő: 2025. június 04.
Felelős: Pilsits Mária, a közgyűlés elnöke
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Pilsits Mária a köz űlés elnöke

Az Országos Hor^át Önkormányzat 2025. szeptember 6-án rendezi meg Kópházán az országos
zarándoklatot, ami aztjelenti, hogy a Gradistye, tehát a mi megyénk a fogadó, tehát buszokat
nem fogunk fizetni, meg semmit, mert otthon vagyunk, de majd a szentmise az 11 órakor
kezdödik.

Az Országos Horvát Nap pedig 2025. november 15-én lesz Pécsett.

A következő ülés időpontjárajavaslatom: szeptember 3. 13.30 óra.

A képviselők egyetértettek ajavaslattal.

PilsitsMária a köz űlés elnöke
Megkérdezte, hogy van-e valakinek egyéb kérdése, tájékoztatója a testület felé.

Egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el.

PilsitsMária a köz űlés elnöke
Akkor köszönöm szépen a részvételt, az "\ Í^

^ ̂ ^

^^
Megyimón óra

j egyzőkönyv-hitelesítő

Pilsits ária
elnök
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